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Márciusban újra kezdjük!

Nem fogadta el kinevezését 
az ÁMK új igazgatója

Arnóczki Jánost, a június 21-i ülésen kinevezett új igazgatót 
telefonon kérdeztem.

— Sokan szavaztak melletted. Minden fórumon jelentős több
ségű támogatást kaptál, mégsem fogadtad el a kinevezést. Megcsa
latva érzik magukat a szülők, pedagógusok, a képviselők.

— Érzem az erkölcsi súlyát a döntésemnek, nem jószántam
ból, nem örömmel tettem. Köszönöm a bizalmat azoknak, akik 
mellettem szavaztak, ezúton is kérem őket, értsenek meg, ne 
vegyék rossz néven. A pályázat azonban kölcsönös választás. Ezt 
végig, minden fórumon hangsúlyoztam. A pedagógusokkal és a 
szülőkkel kedvező benyomások alapján létrejött ez a kölcsönös
ség, a fenntartóval a megfelelő kezdet ellenére sem, és a közel két 
hónap alatt folyamatosan megromlott.

Szívesen vállaltam volna a szanki iskola, az ÁMK formálásá
ból származó feladatokat, a nehézségeket is, de a személyeskedő, 
kicsinyes, primitív alávágásokkal nem szerencsés megterhelni a 
munkámat és az életemet.

— Mire gondolsz?
— Folyamatosan hatott rám a hivatal hozzáállása. Az első 

beszélgetés nagyon pozitív volt, a polgármester úr és a jegyző is 
örömmel fogadták a jelentkezésemet. Utóbb kiderült, hogy már 
itt megtévesztettek a feltételekre vonatkozó hiányos tájékozta
tással, amely aztán az első nézeteltérés alapja lett. A második 
beszélgetésen a pályázatra vonatkozó diszkrécióban állapodtunk 
meg, amelyet a hivatal vezetői nem tartottak meg, így kínos 
helyzetbe kerültem a munkáltatóim előtt. Megelőztek abban 
ugyanis, hogy az arra alkalmas időben én tájékoztathassam Őket 
a munkahelyváltoztatási szándékomról. Ez aztán azzal folytató
dott, hogy hamarabb jelent meg a Petőfi Népében a kinevezésem, 
mint ahogyan a hivatalos értesítést megkaptam volna. Sajnálom 
azt is, hogy a döntés utáni események befolyásoltak annyira, hogy 
visszaléptem, és ezzel nehéz helyzetet teremtettem,

— Az befolyásolt, hogy a másodállásra vonatkozó kérésedhez 
csak részben járult hozzá a képviselő-testület?

— A kéréseim hiányos teljesítése még nem lett volna akadály, 
kész voltam engedményekre én is. Ezt természetesnek tartom. 
Sokkal inkább befolyásoltak az előzők és az, hogy alaptalan, va
lótlan, rosszindulatú híresztelések kaptak szárnyra a magánéle
temmel, pályázati szándékaimmal és feltételezett személyi dönté
seimmel kapcsolatban, melyben a fenntartónak is szerepe volt.

— Dr. Újfaludi László, aki jelenleg a ROK igazgatóhelyettese 
és munkatársad, majdnem egy évtizedig volt a szanki iskola igaz
gatója. Neki volt szerepe a visszalépésedben?

— Ellenkezőleg! Ő hívta fel a figyelmemet az igazgatói állás
ra, és tőle tudtam, hogy a jelenlegi igazgató nem pályázik. Javas
latával a polgármester úr kérésére akart segíteni az ÁMK vezetési 
gondjain. Egyébként távol tartotta magát az eseményektől. Szin
te nem is váltott szót velem ezekről a dolgokról.

Abszurd dolog azt feltételezni, hogy a történtekben egyéb 
szerepe lenne.

Zaka László polgármester a fenti beszélgetést megismerve a 
következőt mondta a történtekről:

— Örülök neki, hogy Arnóczki János is kedvező benyomások
kal távozott a két megbeszélésünkről. Ezek után én már szemé
lyesen nem találkoztam vele. Dániai távollétem előtt a képviselő
testület a pályázati döntés előkészítését az Oktatási Bizottságra 
bízta. A részletkérdésekbe ezért nem volna értelme belemenni. 
Bennem a két beszélgetés alapján szintén kedvező kép alakult ki 
róla. A pályázati eljárás során nagyobb gondot a feltételeinek a 
teljesítése jelentett. Én a másodállás igényével nem értettem 
egyet, amint az a jegyzőkönyvből is olvasható.

A döntés utáni 8. napon készült el a jegyzőkönyv, másnap 
nem ajánlott levélben ugyan, de tájékoztattam a határozatról. 
Közben megjelent a sajtóban a tájékoztatás, amelyet az újságíró 
kérésére, aki figyelemmel kísérte az eseményeket, adtam meg. 
Július 9-én hívott fel Arnóczki úr, és kijelentette, hogy még nem 
kapott értesítést, az egész kinevezéssel aggályai vannak, és kifo
gásolta, hogy a sajtót hamarabb tájékoztattuk. Kértem, hogy 
személyesen találkozzunk, tisztázzuk a problémát, és még aznap 
ajánlott levélben postára adtam az előzőleg küldött levél irattári 
példányának fénymásolatát. Július 14-én azonban telefonált, 
hogy nem kíván eljönni a személyes találkozóra, és bejelentette, 
hogy nem fogadja el a kinevezést, amelyet majd levélben kíván 
indokolni. A levelet azóta megkaptam, melyben indoklás nélkül 
csak bejelenti, hogy az állást már nincs módjában elfogadni.

Ha problémái voltak a pályázati eljárásai kapcsolatban, sze
mélyes találkozással lehetett volna azt tisztázni. Én nem zárkóz
tam el előle, sőt kezdeményeztem a találkozást, és készültünk a 
fogadására a lakásfelújítás és a bútorvásárlás előkészítésével.

Sajnos most az a látszat keletkezett, mintha a testület nem 
jól döntött volna, hiába vette figyelembe a véleményező fórumok 
többségi akaratát.

*
Besesek Béla képviselő, az Oktatási Bizottság tagja dr. Újfa

ludi László közreműködésével már korábban megismerhette Ar
nóczki Jánost a Keresztény Pedagógusok szentesi fórumán. Ké
sőbb is beszélt vele személyesen, a döntést megelőző nézeteltérések 
tisztázása kapcsán.

— A döntés előtt három nappal még biztosított határozott 
szándékáról. Ennek tudatában szóltam mellette, és javasoltam a 
kinevezését. A tájékoztatás nem-szerencsés eseményeit valóban 
értékelhette barátságtalan gesztusként. De ez nem elegendő ok a 
visszalépésre, ha valakinek komolyak a szándékai.

Én azt gondolom, hogy azok — a pályázattól független prob
lémái szűntek meg közben, amelyekre beszélgetésünk során is 
hivatkozott. Visszalépése indoklására az eseményeket — a célsze
rű értelmezéssel — csak ürügyül használta.

*
A képviselő-testületnek ezek után nem maradt más lehető

sége, minthogy legfeljebb egy évre az ÁMK dolgozói közül bízzon 
meg igazgatót, ha a jelenlegi helyettesek nem felelnének meg. 
Megbízták a polgármester urat, hogy kérje fel a volt igazgatót az 
egy éves feladat vállalására. Csertő István azonban, mint megtud
tuk, nem vállalta a megbízást, mivel a helyi oktatásirányítás 
kérdéseiben, amelyek a vezetői munka feltételét jelentik, e beszél
getés során sem közeledtek az álláspontok.

A megbízást egy évre Csontos Erzsébet vállalta, aki éneksza
kos tanár, sikeres néptánccsoport vezetője, és az 1987/88-as ta
névben már ellátta — szintén megbízott igazgatóként — az ÁMK 
igazgatói munkakört. A szakmai irányítás mellett az ő feladata 
lesz az új Oktatási Törvény bevezetése, az 1994. évi költségvetés 
szakmai előkészítése, a finanszírozási problémák kezelése. - i -

Közművelődési, információs kiadvány
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(folytatás)
— A sok baj után jött-e egy kis öröm?
— 1961-ben Péter-Pál napján szüle

tett meg a második kislányunk, Marika. 
Na, az is nagy viszontagságokkal járt!

Mikor már menni kellett be a szülő
otthonba, mert közeledett az idő, ahogy az 
uram vitt be a faluba a buszhoz, hát a 
Piszmán keresztnél eltört a kocsikerék. 
Hamar, a Burkáéktól kért egy kocsit, a 
éppen hogy csak elértük a buszt. Lehet, 
hogy az izgalom okozta, de én azon az éj
szakán 11 órakor már meg is szültem a 
kislányom. Azon az éjszakán három kisba
ba született, a másik kettő fiú volt.

Másnap az egyik szomszédasszony 
jött a piacra, s az uram kérte, hogy nézze 
már meg mi van velem. Hozzám őt nem 
engedték be, csak a szülésznő mondta ne
ki, hogy nincs semmi baj, kisfiam született.

Másnap jött be nagy örömmel az 
uram, hogy hogy van a kis Palika?!

Én meg csak néztem, hogy mit beszél, 
hiszen nekünk Marikánk született. Alig 
akarta elhinni, még azt is mondta, hogy 
biztosan nem cserélték ki? Sokáig Paliká
nak is hívta.

63-ban újra terhes lettem. Az orvosi 
vizsgálaton kiderült, hogy ez a baba is ha
rántfekvéses. Csak úgy engedett haza az 
orvos, ha saját felelősségemre vállalom, 
hogy másnap legkésőbb jelentkezek a szü
lőotthonban. Az utolsó hat hetet benn

Magántörténelem

Erzsi néni
töltöttem. Október 30-án született meg a 
Margitka lányom.

— Könnyebb lett ezután az életük?
— A gondok, bajok nem fogytak. Min

dig jutott belőlük bőven. A nagy fiam ak
kor már dolgozott. András és Erzsike isko
lába jártak.

67-ben következett az újabb tragédia. 
A férjem egyik szombaton délután leesett a 
fáról. Csak azt hallottuk, hogy Erzsike! 
Erzsike! Mondom a kislányomnak, édesa
pád téged hív, menj oda, nézd meg, mit 
akar.

Ő odament, de akkor már én is lát
tam, hogy a földön fekszik. Ahogy a kislány 
megemelte a fejét, láttam, hogy sugárban 
ömlik belőle a vér. Elrohantam az útra. A 
szomszéd éppen fogta be a lovakat a kocsi
ba. Elkezdtem neki kiabálni, és integetni, 
hogy jöjjenek segíteni.

A szomszéd nem hallott semmit, 
csak én éreztem úgy, hogy üvöltök, de 
ezek szerint hang nem jött ki a torko
mon. Ő csak látta, hogy nagyon intege
tek, hát odajött, hogy megnézze, mi baj 
van. Kiabált aztán a fiának, hogy azon
nal jöjjön a kocsival.

Szegény uramnak lyukas volt a feje, 
nem tudott mozdulni, de eszméleténél 
volt. Valahogy felraktuk a kocsira, s vittük 
az iskolához. Onnan telefonáltunk mentő
ért. A mentővel én is elmentem. A kislányt 
az iskolából a szomszédok hazavitték. Még 
azt kiáltottam vissza, hogy a kislányra úgy 
vigyázzanak, mint a szemük világára.

A kórházban aztán hallottam, mikor 
a mentős valakinek telefonon mondta, 
hogy az összes baloldali bordák eltörtek, a 
gerinccsigolyák, a gerincvelő sérült, a ko
ponyacsont kilyukadt, s hogy nincs semmi 
remény.

Mikor hozták ki hordágyon, odamen
tem, elbúcsúztam tőle. Nagyon kérte, hogy 
ne hagyjam ott, de nekem muszáj volt a 
kisgyerekekhez hazamenni.

Vasárnap reggel jött a rendőr -  mivel 
baleset történt, a rendőrségen is jelenteni 
kellett hozta a hírt, hogy meghalt az 
uram.

A két nagy lány nem volt otthon. Bú
csú volt Felső-Szankon, ott voltak. Ott 
tudták meg, hogy az apjuk meghalt. Szegé
nyek egész úton azon tanakodtak, hogy 
hogy mondják meg nekem a rossz hírt, de 
mire hazaértek, én már mindent tudtam.

Szerdán volt a temetés. A gyerekek 
nagyon együtt éreztek velem, nagyon so
kat segítettek nekem ezekben a napokban 
fizikailag is, lelkileg is. (folytatjuk)

Balasi Anna

AZ ÜGYVÉD VÁLASZOL
Jelenleg 2 hónapos törvénykezési szü

net van, a bíróságok üresek. Az új gyakor
lat kedvező az itt dolgozóknak, de az ügy
feleknek még hosszabbá teszi a tárgyalási 
időszakot, pedig így is közel fél év mire egy 
benyújtott ügyben a bírósági ítélet meg
születik.

Erről a hosszú folyamatról kér
tünk tájékoztatást augusztusi szá
munk olvasói részére dr. Kovács Ottóné 
ügyvédtől.

— A bíróság illetékességét általában 
az alperes állandó lakóhelye határozza 
meg. Szankiak esetében a munkaügyi és 
súlyos büntetőügyek a kecskeméti, egyéb 
ügyek a halasi bíróságra tartoznak. A bíró
sági eljárást a keresetlevél beadásával le
het megindítani, amely illetékköteles. Ezt 
ügyvéd segítségével, vagy önállóan készíti 
el és nyújtja be a felperes, vagy megjelenik 
a bírósági panasznapon, ahol ennek elké
szítésében térítésmentesen segítséget kap. 
Az alperes és a felperes egyaránt lehet több 
személy is.

Ezután tűzik ki az első tárgyalás idő
pontját, melyen, ha a felperes nem jelenik 
meg, és nem kéri távollétében a tárgyalás 
megtartását, akkor megszüntetik az eljá
rást. Ha az alperes nem jelenik meg, és 
írásbeli védekezést nem terjeszt elő, akkor 
az ún. bírósági meghagyással elemzés nél
kül elismerik a felperes igazát, mely ellen 
az ítéletet hozó bírósághoz lehet fellebbez
ni. Ezzel kényszerítik az alperest — ha

esetleg a peres eljárás elhúzása állna érde
kében — az eljárásban való részvételre.

A bíróság az első tárgyaláson általá
ban a feleket hallgatja meg, kiderül, hogy 
melyek a vitás kérdések. Kirendeli a szük
séges szakértőket, megidézi a tanúkat. Ál
talában egy ügy lezárásához 3-4 tárgyalás 
szükséges. Bitka, hogy az első tárgyaláson 
a bíróság ítéletet hoz. Ez válóperes ügyek
nél előfordulhat, ha a felek mindketten 
akarják a felbontást, megegyeztek a gyere
kek elhelyezésében, láthatásában, a tar
tását összegében, a házastársi tartásban 
és az utolsó közös lakás használatában.

A bírósági ítélet ellen mind a felperes, 
mind az alperes fellebbezhet másodfokon a 
megyei bírósághoz, ezen kívül törvénysér
tő ítélet esetén a Legfelsőbb Bírósághoz 
lehet fordulni felülvizsgálati kérelemmel. 
Míg első és másodfokon nem, addig a Leg
felsőbb Bíróság előtt a feleknek kötelező a 
jogi képviselet.

Az eljárás költségeit a vesztes fél fize
ti. Ez a bírósági eljárási illetékeken kívül 
mindkét fél tanúinak, szakértőinek, jogi 
képviselőinek költségét egyaránt tartal
mazza, A  bírósági illeték a pertárgy értéké
nek a 6%-a, de minimum 2.000.-Ft, ugyan
csak 6% a fellebbezési illeték, de minimum 
3.000.-Ft. Illetékköteles a keresetlevél be
nyújtása is, amely, például házassági bon
tóperben 6.000.-Ft, a magánvádas bűncse
lekmény, feljelentés esetén 2.000.-Ft, vég
rehajtási eljárásában minimum 500.-Ft. A

bíróság indokolt esetben csökkentheti a 
költségeket. Kirendelhet pártfogó ügyvé
det, ekkor a jogi képviselő honoráriumát 
az állam fizeti, és megítélheti a költség
mentességet. A bíróság azok részére, akik
nek jövedelme a legkisebb nyugdíj összegé
nél kisebb, általában megítéli a költség
mentességet. Így jogait anyagi helyzetétől 
függetlenül mindenki szabadon érvénye
sítheti.

csi

MOZIMŰSOR
augusztus 7.
Fehér sivatag (am.) 
augusztus 12.
Élő pajzs (am.) 
augusztus 14.
Hiába futsz (am.) 
augusztus 19.
Kőbunkó (am.) 
augusztus 21.
Fenegyerekek (am.) 
augusztus 26.
Örömapa (am.) 
augusztus 28.
Kéz, mely a bölcsőt ringatja (am.) 
szeptember 2.
Drágám, a kölyök marha nagy 
lett (am.)
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Hírek, tudósítások
Nemsokára vége a szünidőnek. Az 
iskolai év az első tanítási nappal 
szeptember 1-én szerdán kezdődik. 
Ezen a napon kell a gyerekeknek 
leadni a bizonyítványukat. 1993. 
augusztus 31-én kedden 18 órakor 
lesz az ünnepélyes tanévnyitó az is
kola udvarán. A gyerekek ekkor 
kapják meg a csütörtöki órarendet, 
a bejáró tanulók a buszbérletüket. 
Tankönyvárusítás a tervek szerint 
a Művelődési Házban VIII. 25-én 
9-12 és 15-18 óráig VIII. 26-án 
9-12 óráig VIII. 27-én 15-18 óráig 
lesz.
A  Szociális Bizottság az elmúlt évi
hez hasonlóan idén is tervezi a szü
lők beiskolázási terheinek könnyí
tését. A döntést augusztus 5-i ülé
sükön hozzák meg a bizottság 
tagjai.

Sajnos az általános forgalmi adó 
módosítása miatt módosítani kell 
az ÁMK étkezési díjait is, melyek 
ezért augusztus 1-től 4 %-al növe
kednek. Az óvodai napközis étke
zés 51.-Ft, a tízórai 17.-Ft, az isko
lai napközi 61.-Ft, a menza 42.-Ft, 
a vendégebéd 70.-Ft lesz szemé
lyenként és naponta.

A MOL Rt. támogatásával 4 számí
tógépet vásárolt az ÁMK júliusban, 
mely a Feró Sándor támogatásából 
korábban vásárolt IBM AT-vel 
együtt már szeptembertől lehetővé 
teszi, hogy különórában alapfokú 
számítógépkezeléssel és program
kezeléssel ismerkedhessenek meg a 
7. és 8. osztályos tanulók.

Gy. Szabó Béla születésének 
évfordulójára idén is

emléktáblájának megkoszorúzásával 
emlékeznek a mester tisztelői. 
A  rendezvény a Közösségi Ház 
szervezésében augusztus 23- 
án hétfőn 20 órakor kezdődik. 
Az ünnepség után dániai ta
pasztalataikról tartanak -be
számolót a könyvtárban Zaka 
László polgármester és Tóth 
Mária jegyző.

Bevásárlóbuszok indulnak Aradra 
augusztus 10-én és 25-én 02 óra
kor a szanki központi buszmegálló
ból. Jelentkezni lehet a Művelődési 
Ház vezetőjénél.

A nyári szünet után a Művelődési 
Ház Folyosó-galériájában újra lát
hatók Vincze János fotóművész al
kotásai.

A nyugdíjasklub várja egynapos bu
dapesti kirándulására a jelentkező
ket. A program városnézés (Bazili
ka, Városliget) és 3 órás hajóút, 
Jelentkezni id. Forczek Ernőnél, a 
nyugdíjas klub vezetőjénél lehet.

Ősztől kényelmes nagybusszal 
utazhatnak Kecskemétre a szanki 
színházbarátok, hiszen községünk
ben az 1993/94-es évadra 46-an vá
sároltak színházbérletet.
A  Művelődési Ház vezetőjének tájé
koztatása szerint a nagy létszám el
lenére előadásonként, korlátozott 
számban azért még lehetőség lesz 
külön színházjegy rendelésére is.

A nagygalambfalvi kapcsolat
ról és a Júniusi utazásról jelent 
meg részletes beszámoló a 

Petőfi Népe július 29-i számában 
Bazsa Sándor tollából, melyet 
érdeklődő olvasóink figyelmé
be ajánlunk. Az írás elolvasha
tó a községi könyvtár olvasó
termében.

,A szemét lassan mindent elborít, 
már a bejáratot közelíti!" — tájé
koztat egy kedves olvasónk a szanki 
szeméttelep helyzetéről. Szerkesztő
ségünk ezen a helyzeten nem tud 
segíteni, de olvasónk észrevételét 
ezúton is továbbijuk az illetékesek
nek.

A képviselők július 30-án elfogad
ták 1993. évi II. féléves üléstervü
ket. Eszerint a második félévben 
tájékoztatót hallgatnak meg az ön
kormányzat és intézményeinek I. 
félévi gazdálkodásáról, az oktatási 
év beindításának helyzetéről, a 
község munkaerő helyzetéről, az

Olajbányász SE működéséről, és a 
község közrendjének, közbiztonsá
gának helyzetéről. A képviselők a 
II. félévben két rendeletet alkot
nak. Egyiket a szociális igazgatás
ról és szociális ellátásról, a másikat 
pedig az önkormányzat vagyonáról 
és a vagyongazdálkodás szabályai
ról.
A munkaterv szerint az első lakás
hoz jutók támogatásáról augusztus 
26-én születik döntés.

A  rendőrség tájékoztatása sze
rint július hónapban egy bűn
cselekmény történt Szankon. 
A majsai ÁFÉSZ állomás mel
lett levő bútorraktárába tör
tek b e  ismeretlen tettesek, és 
elem es bútorokat vittek el 
töb b  mint 70 ezer forint érték
ben.

SAKKROVAT
Világos indul és két lépésben 
m attot ad.
V ilá g os: Ka6 —  Va5 — Hg6 —  
Fh5 —  Fh2 
S ö té t : Kd7
Az előző feladvány kulcslépése: 
g 8 B !

Azt ették, amit főztek Fiatalok főzőtanfolyam a Szankon

Mint olvasóink korábbi híradásainkból tudhatják a KALÁSZ 
— Katolikus Lányok, Asszonyok Szövetségének — helyi és kör
nyékbeli vezetői július 19-től 26-ig Szankon főzőtanfolyamot 
szerveztek a Katolikus Ifjúsági Otthonban. A közel negyven 9-18 
év közötti kis- és nagylány 5 helységből jött el, hogy kitűnő 
mesterektől sajátítsák el a szakácsművészetet.

— A rendezvény felgyorsította a ház belső építészeti munká
ját — mondja az egyik fő szervező, beszélgető partnerem, Marton
né Sági Mária. Ezek után bármikor képesek vagyunk hasonló 
rendezvények szervezésére. Egyelőre a berendezéseket az ÁMK- 
tól kaptuk kölcsön. Ágyakkal, matracokkal, takarókkal, edények
kel, evőeszközökkel, padokkal, székekkel támogatta a rendezvé
nyünket. Az étkezéshez szükséges asztalokat, székeket az Új Élet 
Mg. Szövetkezet kölcsönözte.

— Milyen ételeket készítettek?
— Többen, szervezők, reformkonyhát szerettek volna, de 

népi konyha lett belőle. Volt tésztagyúrás, szárítás, tarhonyaké
szítés, melynek a fortélyait Sági Lajosné Ilonka néni mutatta 
meg, a kenyérsütés bemutatását p edig Gál Mihályné Irénke néni 
84 évesen is szívesen vállalta. Ő mindig tesz a kenyértésztába 
krumplit, így később szárad meg a kenyér. A sütésnél pedig a fűtés 
a lényeg. Ha nem megfelelő a kemence hőmérséklete, akkor vagy 
megég, vagy nyers marad a kenyér. A fűtőanyagnál fontos, hogy 
ne legyen illatos, mert a szagát átveszi a kenyér. A legjobb a 
venyige.

— Úgy tudom, hogy a résztvevők azt ették, amit főztek.
— Igen. Három tűzhely állt rendelkezésre. Itt készült min

den étel: a töklecsó, rakottkel, zöldséges raguleves variációk, a 
második fogásban a sertéshús variációk, a krémes és tartós süte
mények, mint a mézeskalács, kókuszos tekercs. A szakácsmeste
rek Marton Józsi bácsi és Kertész Sándor voltak, én pedig „a 
cukrászmester” . A létszám miatt kétféle második fogás készült 
minden nap. De a gyerekek nem választottak, mint reméltük, 
hanem természetesen mindent végigettek.

— Csak főzéssel foglalkoztak?
— Volt kirándulás Kiskunhalasra a Csipkeházba a MOL Rt. 

támogatáséval, aztán tanultak a lányok gépírást, rongyszőnyeg 
szövést, különféle egyéb kézimunkákat. A reggeli közös szentmise 
mellett Sági Lajos lelkész és Kertészné Fejes Klára hitoktató 
tartottak a fiú-lány kapcsolattal foglalkozó sikeres illemtani, és 
egyéb erkölcsi témájú beszélgetéseket, előadásokat. A hét látvá
nyos Ki mit tud-dal zárult, ahol szépszámú közönség előtt mutat
koztak be a gyerekek.

— Jövőre is szerveznek hasonló tanfolyamot?
— Minden bizonnyal, annak ellenére, hogy nagy munka volt. 

A résztvevők jól érezték magukat, elismerő dicséretet kaptunk dr. 
Pávics Lászlónétől a KALASZ Országos Vezetőségének tagjától, 
aki meglátogatta a táborunkat. Bár a tisztelendő úr néha panasz
kodott a nagy zaj, a késő esti vidám visítozás miatt, most azonban 
már szerinte is túl nagy a csönd.  Csertő István
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M egnyílt a Takács-söröző

Új vendéglő nyílt a Béke utca elején, a 
volt Takács-korcsma helyén, amely a 30- 
as években szolgálta ki a szomjas szankia
kat. A majsai ÁFÉSZ felismerte a hely szel
lemében rejlő üzleti lehetőséget, megvásá
rolta, felújította és bérbeadta üzemeltetésre. 
A versenytárgyalást Csáki Attila majsai 
vendéglátós szakember nyerte meg.

— Jó mestereim voltak mind az isko
lában, mind a munkahelyeimen. Baráth 
József, Szakáll Lajos, Vörös Tibor. Megta
nultam tőlük a türelmet, a szervezési fogá
sokat, a vendég tiszteletét. A régi korcsmá
ros szellemben szeretném működtetni a 
Takács—sörözőt, de attól részben eltérő 
szolgáltatásokkal bővítve. A melegkonyha 
üzemeltetése lehetővé teszi kisebb családi, 
baráti rendezvények, zenés-táncos vacso
raestek szervezését 60 főig. Az elsőt július 
24-én rendeztük nagy sikerrel, a követke
ző augusztus 14-én lesz, de készülök a szü
reti bálra is, amelyet a bodoglári tánc
együttes közreműködésével, halvacsorá
val egybekötve tervezek. Természetesen 
naponta van menü, vállalunk előfizetéses 
étkeztetést, sőt a MOL Rt. által kibocsá
tott étkezési bónokat is beváltjuk.

Az étlapon 12 féle frissensült közül 
választhat a vendég, de mindig lehet kapni 
palacsintát, és jégkrémből is nagy a válasz
ték.

A sörözőben videófilmvetítés, a söröző 
mellett játékterem áll a vendégek rendel
kezésére, ahol biliárdozni és flipperezni lehet.

— Milyenek a kezdeti tapasztalataid?
— Sikeresek voltak a nyitó rendezvé

nyek, melyen vendégül láttam a község 
vezetőit, jelentős személyiségeit, ismertet
tem velük a terveimet, Az itt készült vide
ófelvételt augusztus 11-én 18 órakor lát
hatják a sörözőben a vendégek. Visszatér
ve a kérdésre, úgy gondolom, hogy a 
sörözőm hosszú távon is működőképes 
lesz.

— A Sörharang helyén más névvel, 
augusztusban újra nyit egy vendéglő, 
amely péntekenként discót is rendez. Ez 
mennyiben jelent konkurenciát?

— Az én vendéglőm jó helyen fekszik, 
hasonló, de mégis más jellegű szolgáltatást 
nyújt. Persze értékelhető tapasztalatok le
galább félévi működés eredményeként vár
hatók. cs-n

ROMHÁNYI JÓZSEF

VÍZILÓ-SZÉPSÉG

A förtelmes kajla, kancsal vízikancát 
ostromló csődörök  szinte megrohanták.
— Hogy van ez? — kérdezte a bölcs alligá
tor —
hisz e némber tárlat a szépséghibákból.
Az ízléstekkel bizonyára baj van,
mert ez torz példány az amúgy is rút faj
ban.
Szólt egy vén vízimén: Tudd meg barátocs
kám,
hol a rútság szabály, ott legszebb az ocs
mány.

A jegyző volt a kötélterítő
Szanki résztvevők az országos aratóversenyen

A katolikus Ifjúsági háznál dolgoztunk vasár
nap, közben hallom Karó Zolitól:

— Szépen szerepelt a csapatunk tegnap az 
autóversenyen!

—Hol?— kérdem.
— Kecelen volt tegnap országos aratóver

seny, ahol a szanki csapat különdíjas lett.
— Milyen csapat volt ez, hogy kerültetek oda?
— Én csak tartalék voltam. A polgármester úr 

szervezte egyébként, a részleteket ő tudja.
Természetesen érdekelt a dolog, megkeres

tem ezért Zaka LászIó polgármestert.
— Kecel városától kaptunk meghívót július 

17-ére, a II. Országos Aratófesztiválra, amit a Fa
lu TV-vel közösen szerveztek. Sokáig nem gon
doltam a részvételre: van mindenkinek elég 
gondja-baja nyár közepén verseny nélkül is. Az
tán, szinte az utolsó pillanatban összetalálkoz
tam Rávai Sándorral.

Holnap reggelig lehet nevezni aratóver
senyre 6 fős csapattal, mit szólsz hozzá?

—Majd szólok! - mondta, s elrohant."
Nem sok idő telt el, amikor visszajött.

Lehet nevezni, meglesz a csapat.
Így kezdődött.
—Akkor nagy felkészülés nem előzhette meg 

a versenyt— vetem közbe „bölcsen".
—Persze, hogy nem. Csak leakasztották a ka

szákat, megbeszélték az öltözetet, s indulás.
— Kik voltak a csapattagok?
— Rávai Imre és Szudóczki Ferenc voltak a 

kaszások, Rávai Sándor és felesége a maroksze
dők, Tóth Mária a kötélterítő és Rokolya Imre a 
kötöző.

— És hogy zajlott a verseny?
— Az aratás tulajdonképpen csak része — a 

legfőbb része— volt a 3 napos fesztiválnak. Az 
egész Józsa Fábián államtitkár úr megnyitójával 
kezdődött, aztán volt kirakodóvásár, népi játé-
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kok, nótaénekes verseny, viccmondó—, még 
kakaskukorékoló verseny is. De visszatérve a 
kérdéshez: 1000 m2-t kellett minden csapatnak 
learatni, kévét kötni, keresztet rakni. A munkát 12 
tagú zsűri értékelte — engem is meghívtak a 
zsűribe — pontozásos rendszerben. Minősítet
ték a kaszakalapálás szakszerűségét, a kötélfo
nást, a tarlómagasságot, kalászveszteséget, ké
vék, keresztek szépségét, de a legdöntőbb az 
idő volt, ami alatt a munkát befejezték.

— Ezzel is lett a bajunk — szól közbe Szu
dóczki Ferenc —, elszoktak a kaszáink a nagy 
tempótól, és szinte egyszerre mindkettőnké le
esett a nyeléről. Cserélni csak törés esetén lehe
tett: mit csináljunk, mivel ékeljük fel? Aztán jött a 
mentőötlet: a nadrágszíjunkból hasítottunk egy 
darabot, így működött tovább.

De ez legalább 10 percet elvitt, az idő közepes 
lett, 69 perc alatt fejeztük be a munkát.

— Ezért nem is kellene ezzel foglalkozni — 
folytatja Rávai Imre — most voltunk tapasztalatot 
szerezni. Jövőre majd jobb felkészüléssel az ered
mény is jobb lehet.

—Azért nincs Itt szégyenkeznivaló—veszi át 
gyorsan a szót a polgármester —, mert kevés 
olyan minőségű munka volt, mint a tiétek. Nem 
érdemtelenül kaptátok a Magyar Agrárkamara 
megyei szervezetének különdíját.

— Hát igyekeztünk! — mondják a kaszások. 
És jó is lenne, ha jövőre a munka minősége töb
bet jelentene, mert a győztes csapat terület 
most olyan volt végül, mintha a jég verte volna el 
a búzát. De ne higgye senki, hogy elkeseredtünk!

— Elszántabban készülnek a jövő évi ver
senyre —szólok közbe.

—Úgy bizony! Csak szervezzék meg jövőre is, 
legyen szép idő, jó búza, és még több versenyző 
csapat, mint az idén volt!

Besesek Béla

389 négyszögöl, Arany János utcai beépíthető telek eladó. Ér
deklődni lehet Szank, Arany János utca 83. szám alatt id. Rávai 
Ferencnél.

Szanki Kisbíró
Közművelődési, információs kiadvány 
Kiadja a szanki Általános Műve
lődési Központ
Felelős kiadó az ÁMK igazgatója 
Felelős szerkesztő Csertő István 
Tipográfia Szöllősi Béla 
A szerkesztő bizottság tagjai:

Besesek Béla, Falk Miklósné, Martonné Sági 
Mária, Mucsi LászIó, ifj. Oláh László, 
dr. Újfaludi Lászlóné, Tóth Mária 
A szerkesztőség és kiadóhivatal címe:
6131 Szank, Béke u. 73.  (77) 381-217 
Az Újság előfizethető vagy megvásárolható az ÁMK 
intézményeiben. Megjelenik havonta. Egy példány 
ára 12-Ft. Az előfizetési díj egy évre 100-Ft.

Apróhirdetés
Kriván Matild 1993. szeptember 13-tól angol nyelvtanfolyamot 
indít. A tanfolyamra a szanki Katolikus Ifjúsági Házban szeptem

ber 6-án 16 órától 18 óráig lehet beiratkozni. A 60 órás (heti 
2*2 óra) tanfolyamon való részvétel 6.500-Ft-ba kerül.
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